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Protokół nr 24/2020
z posiedzenia Komisji Infrastruktury

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego dnia 3 grudnia 2020 r.

Posiedzenie Komisji Infrastruktury Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbyło się zdalnie
za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams oraz systemu
eSesja. Omawiane materiały są udostępniane na stronie internetowej
www.kedzierzynkozle.esesja.pl

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Artur Maruszczak – zastępca prezydenta ds. gospodarki przestrzennej
i inwestycyjno-remontowej;

2) Joanna Hariasz – skarbnik miasta;
3) Zbigniew Romanowicz – sekretarz miasta;
4) Monika Orpel-Śmigielska – kierownik-koordynator Biura Prawnego;
5) Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz – kierownik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego;
6) Gabriela Helbin-Golasz – kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i

Rolnictwa;
7) Aleksy Ptaszyński – komendant straży miejskiej;
8) Józef Muc – kierownik Wydziału Zarządzania Kryzysowego.

Obecność członków komisji - według obecności w systemie eSesja.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 i powitania dokonał przewodniczący komisji
Adam Oczoś. Przewodniczący komisji poinformował, że zostało osiągnięte kworum,
więc obrady Komisji Infrastruktury są prawomocne (w chwili rozpoczęcia obrad
wszyscy członkowie komisji byli obecni).

Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
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3. Przyjęcie protokołu nr 22/2020 z dnia 21 października 2020 r.
4. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2021 w zakresie działania komisji
5. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2035.
6. Propozycje planu pracy komisji na 2021 rok.
7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
8. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś zaproponował rozszerzenie porządku obrad
o pkt 6 „Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia użytku
ekologicznego „Stara Odra”:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Ewa Czubek , Michał Nowak, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew,
Sławomir Wołkowiecki
PRZECIW (1)
Dominik Szustakiewicz

Porządek obrad po zmianach:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 22/2020 z dnia 21 października 2020 r.
4. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2021 w zakresie działania komisji
5. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2035.
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego

„Stara Odra”.
7. Propozycje planu pracy komisji na 2021 rok.
8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 22/2020 z dnia 21 października 2020 r.

W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi do protokołu, przewodniczący poddał
pod głosowanie ww. protokół:
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Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Ewa Czubek , Michał Nowak, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew,
Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2021 w zakresie działania
komisji.

Ewa Czubek poprosiła prezydenta, aby wskazał z pozycji z załącznika nr 8 „Zadania
inwestycyjne”, które zadania związane z budową ulic są nowe na osiedlu Śródmieście.

Artur Maruszczak przypomniał o odpowiednich zasadach tworzenia budżetu, aby
zamknąć budżet. Zadania niezrealizowane w bieżącym roku powodują, iż wieloletnia
prognoza finansowa musi zostać zaplanowana na więcej lat. Ulice nowe tj.
Nowowiejska, Chemików 7 i 9, Piastowska 69 i 75 oraz Zamkowa, planuje się
wykonać w przyszłym roku, a płatności zrealizować w roku 2022.

Dominik Szustakiewicz zapytał o zadanie nr 38 z załącznika nr 8 „Wykonanie
parkingu przy PSP 11”, a mianowicie w którym miejscu planuje się wykonanie
parkingu.

Zastępca prezydenta odpowiedział, iż lokalizacja będzie jeszcze uzgadniana, ale są
dwa warianty: od ul. Sosnowej bądź z tyłu szkoły od strony lasu.

Następnie radny Dominik Szustakiewicz poprosił o informację dotyczącą zadania pn.
„Rozbudowa systemu informacji przestrzennej”.

Artur Maruszczak wytłumaczył, iż chodzi w zadaniu o dostępność do danych
związanych z umiejscowieniem różnych obiektów, natomiast szczegółową informację
prezydent przygotuje na posiedzenie Komisji Finansowo-Gospodarczej.

Dominik Szustakiewicz zapytał o „Modernizację gminnych lokali mieszkalnych”,
ponieważ strona urzędowa przewiduje na to zadanie 300 tys. zł, a w tym roku było na
to zadanie 900 tys. zł, czy ta kwota jeszcze zmieni się i skąd znaczne pomniejszenie
kwoty na przyszły rok.
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Artur Maruszczak odpowiedział, iż kwota raczej nie zmieni się, ponieważ do końca
roku pozostał niecały miesiąc. Odpowiadając na drugie pytanie radnego przypomniał,
iż w tam tym roku również planowano taką niską kwotę, aby zamknąć budżet. Gmina
ma bardzo dużo wydatków niemajątkowych, które nie z powodu gminy trzeba było
realizować, a budżet trzeba zamknąć, dlatego na początku budżet jest tzw. okrojony,
a z czasem zostają zwiększane te kwoty w miarę możliwości.

Michał Nowak zapytał o zadanie „Rozbudowa ulic wokół rynku”, ile ulic planuje się
rozbudować i które ulice.

Zastępca prezydenta odpowiedział, iż ul. Czerwińskiego jest już na etapie
kompletowania dokumentacji, ul. Marii Skłodowskiej-Curie oraz ul. Pamięci
Sybiraków.

Michał Nowak poprosił o zakres robót na zadanie nr 55 „Rewitalizacja zabytkowego
kompleksu zamkowego w Koźlu”, ponieważ na przyszły rok zaplanowano zdaniem
radnego wysoką kwotę opiewającą na 350 tys. zł.

Artur Maruszczak przypomniał, iż w tym roku strona urzędowa rozpoczęła i kończy
naprawę muru wschodniego i planuje się rozpoczęcie procedury wyłaniania
wykonawcy na dokumentację na lamus, w tej kwocie planuje się również budowę
parkingu z tyłu sklepu obuwniczo-odzieżowego przy ul. Sybiraków.

Adam Oczoś zwrócił się z zapytaniem w sprawie zadania pn. „Budowa ścieżek
rowerowych na terenie miasta”, jaki jest priorytet.

Zastępca prezydenta odpowiedział, iż priorytetem są wąskie gardła tj. pod wiaduktem
między al. Jana Pawła II, a ul. Kozielską, gmina planuje zbudowanie osobnego tunelu.
Drugi zamiar to budowa ścieżki od ul. Królowej Jadwigi przez most nad kanałem w
stronę osiedla Blachownia do ścieżki przy ogródkach działkowych. Następny to
brakująca ścieżka od ul. Energetyków do ul. Tuwima przez kanał. A także planuje się
w Koźlu połączyć ścieżką Planty poprzez wał i ul. Chrobrego do ścieżek Reńskiej Wsi
i z drugiej strony połączenie ul. Głubczyckiej ze ścieżką jeziora Dębowa. Kolejnym
zadaniem jest połączenie ciągu osiedla Sławięcice z Koźlem. Dodał, iż planuje się w
miarę możliwości połączenie ścieżek z ronda ze ścieżką na wale koło mostu nad
Kłodnicą.

Adam Oczoś zapytał także o dokumentację techniczną zadania związanego z budową
obwodnicy północnej, jak w chwili obecnej wygląda sytuacja w zakresie tego
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łącznika. Zwrócił uwagę, iż w planowanym budżecie przeznaczono na to zadanie 63
mln zł, a media przekazały, iż kwota na to zadanie jest o wiele wyższa.

Artur Maruszczak wyjaśnił, iż w chwili obecnej dokumentacja jest realizowana, strona
urzędowa jest na etapie oczekiwania na decyzję środowiskową, po uzyskaniu decyzji
będą robione podziały geodezyjne itd. Także termin realizacji planowany to koniec
przyszłego roku, w drugiej połowie przyszłego roku planuje się wyłonienie
wykonawcy w trybie przetargowym, aby z początkiem roku 2022 ruszyć z budową, a
więc koszt inwestycji planowany na 2021 to koszt na koncepcję.

Adam Oczoś zapytał o budowę wałów przeciwpowodziowych i zastawki, ponieważ w
budżecie planuje się przeznaczenie na ten cel milion złotych, czyli w przyszłym roku
budowa rozpocznie się.

Zastępca prezydenta odpowiedział, iż zgodnie z umową zadanie będzie realizowane w
2021 r.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś podziękował za odpowiedzi. Poinformował, iż
nie ma więcej pytań i poddał pod głosowanie opiniowanie projektu uchwały w sprawie
budżetu miasta na rok 2021:

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (5)
Ewa Czubek , Michał Nowak, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 5, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 2,
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt.

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2035.

Przewodniczący komisji otworzył dyskusję, jednakże w związku z tym, iż nie było
pytań poddał pod głosowanie ww. projekt:
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Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (5)
Ewa Czubek , Michał Nowak, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 5, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 2,
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt.

Ad 6.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego
„Stara Odra”.

Michał Nowak wyraził swoje zadowolenie, iż projekt uchwały został utworzony,
ponieważ na terenie starej Odry znajduje się bogactwo roślin i zwierząt. Poprosił
o zamianę trzech słów „ilość” w § 4 pkt 6 na słowa „w liczbie”.

Sławomir Wołkowiecki również wyraził zadowolenie, iż w mieście „chemicznym”
znajdują się miejsca oazy przyrody, jednakże dodał, iż długi okres działania strzelnicy
spowodował wypróżnienie różnych gatunków w szczególności ptactwa.

Adam Oczoś w związku z ciekawą propozycją umieszczenia budek lęgowych dla
nietoperzy mimo, iż w trakcie inwentaryzacji nie stwierdzono występowania tego
gatunku na tym terenie radny poinformował, iż złoży wniosek w tej sprawie, ponieważ
późną porą widać tam latające nietoperze.

Michał Nowak  dodał, iż inwentaryzacja była przeprowadzana w porze dziennej, stąd
nie wykazano występowania nietoperzy. Następnie zapytał, jakie obowiązki dojdą
pracownikom Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa po podjęciu omawianej
uchwały.

Gabriela Helbin-Golasz, kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa
odpowiedziała, że pracownicy będą kontrolować owy teren w kwestii ochrony łąk,
sprzątanie i obserwacja budek lęgowych.

Michał Nowak zapytał, jakie sankcje będą ponosić właściciele łąk, którzy będą łamać
postanowienia tej uchwały.
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Kierownik wyjaśniła, iż konsekwencje są zapisane w ustawie o ochronie przyrody.
Niewłaściwe działania właścicieli będą zgłaszane na policję. Kończąc dodała, iż
właściciele byli już poinformowani o projekcie uchwały i wiedzą o konsekwencjach
nieprzestrzegania jej.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Ewa Czubek , Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz,
Sławomir Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (1)
Tomasz Scheller

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Adam Oczoś złożył wniosek, aby zamontować budki lęgowe w celu zweryfikowania
występowania nietoperzy:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Ewa Czubek , Michał Nowak, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Dominik
Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (1)
Ewa Stogniew

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) zaopiniowała wniosek.

Ad 7.
Propozycje planu pracy komisji na 2021 rok.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś poinformował, iż plan pracy na 2021 r. zostanie
przyjęty dnia 20 stycznia na kolejnym posiedzeniu.
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Ad 8.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Przewodniczący komisji poinformował, iż ciąg dalszy pracy nad projektami statutów
osiedli odbędzie się dnia 20 stycznia na kolejnym posiedzeniu.

Ad 9.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji podziękowała za udział w posiedzeniu, po czym o godz.
17:25 zamknął obrady Komisji Infrastruktury.

Protokołowała Joanna Motyl


